
PROTOKÓŁ Nr XLIV/2022

z przebiegu XLIV sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, 

która odbyła się w dniu 27 stycznia 2022 r.

od godziny 1200 do 1505 w Sali Widowiskowej przy Szkole Podstawowej w Wyrzysku.

Obecni:

 Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku - lista obecności stanowiąca załącznik nr 1,

 Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska,

 Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrz Wyrzyska,

 Kamila Bąk – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

 Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy,

 Ireneusz Subczyński – Radca Prawny;

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

 Rafał Głyżewski – Podinspektor ds. promocji,

 Adam Smełsz – Inspektor ds. informatyki.

Inni goście:

 Renata Wujec – asystentka poseł Marii Janyski

 Sołtysi - lista obecności stanowiąca załącznik nr 2,

 Przewodniczący Zarządu Osiedli w Wyrzysku – lista obecności stanowiąca załącznik nr 3. 

Porządek sesji:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku sesji.

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

6. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2022 r.;

1



2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 

2022-2030;

3) sprostowania błędu pisarskiego w uchwale w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetu 

Gminy Wyrzysk 2021 roku, które nie wygasają z upływem roku budżetowego;

4) wyboru metody ustalenia wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki takiej opłaty;

5)  pokrycia  części  kosztów gospodarowania  odpadami  komunalnymi z  dochodów własnych 

niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi;

6)  regulaminu  prowadzenia  handlu  w  piątki  i  soboty  przez  rolników  i  ich  domowników  

w wyznaczonym miejscu;

7)  wyznaczenia  miejsca  do  prowadzenia  handlu  w piątki  i soboty  przez  rolników 

i ich domowników;

8) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru Kosztowo – Północ;

9) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu w trybie bezprzetargowym na czas 

oznaczony do 3 lat z dotychczasowymi najemcami nieruchomości;

10)  Programu  współpracy  Gminy  Wyrzysk  z  organizacjami  pozarządowymi,  kościelnymi 

osobami prawnymi i jednostkami organizacyjnymi oraz stowarzyszeniami jednostek samorządu 

terytorialnego działającymi na obszarze Gminy Wyrzysk w sferze zadań publicznych na rok 

2022;

11) zmiany Statutu Gminy Wyrzysk;

12) zmieniająca w sprawie powołania stałych Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku;

13) przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku za 

2021 rok;

14) przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej 

w Wyrzysku za 2021 rok;

15)  rozpatrzenia  petycji  w  sprawie  podjęcia  uchwał  umożliwiających  podjęcie  działań 

ratowniczych;

16) rozpatrzenia skargi mieszkańców Jadwiżyna na działalność Burmistrza Wyrzyska w sprawie 

przejęcia działki drogowej.

7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej  i  Radnych o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym.

8. Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządu Osiedli.

9. Wolne Głosy.

10. Zakończenie obrad.
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Przebieg obrad:

Ad 1. Otwarcie sesji.

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku – Roman 

Łuka, który na wstępie bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości. 

Pani Renata Wujec – asystentka poseł Marii Janyski powiedziała, że jest jej bardzo miło, że może 

gościć podczas dzisiejszych obrad Rady Miejskiej w Wyrzysku. W imieniu Pani poseł Marii Janyski 

chciałaby złożyć wszystkim mieszkańcom Gminy, radnym i sołtysom najserdeczniejsze życzenia na 

2022 rok. Dodatkowo, mówczyni przekazała poradniki sołtysa, w którym zawarto najważniejsze 

informacje potrzebne do pełnienia tej funkcji. 

Ad 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło 

15 radnych, tj. 100% ustawowego składu rady (na dzień dzisiejszy). 

Ad 3. Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący  Rady przedstawił  poszczególne  punkty  porządku  obrad.  Następnie  zapytał,

czy do przedstawionego porządku obrad są jakieś wnioski.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska  poprosiła poprosiła o zmianę w pkt 6 kolejności  

ppkt 6 i 7. Po zmianach ppkt 6 dotyczy wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki  

i soboty przez rolników i ich domowników, a ppkt 7 regulaminu prowadzenia handlu w piątki  

i soboty przez rolników i ich domowników w wyznaczonym miejscu.

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  porządku  obrad  wraz  
z zaproponowanymi zmianami. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
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Ad 4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący Rady  poinformował, że protokoły zwyczajowo dostępne są do wglądu w Biurze 

Rady i była możliwość zapoznania się z ich treścią. W związku z powyższym zapytał, czy ktoś

z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu.

W związku  z  brakiem uwag  Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia 
protokołu z XLIII Sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, która odbyła się 21 grudnia 2021 r.
W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

Ad 5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że chciałaby uzupełnić  przedłożone 

sprawozdanie o dzień 25 stycznia 2022 roku. Mówczyni uczestniczyła w tym dniu w uroczystości 

pożegnania  Komendanta  Powiatowego  Państwowej  Straży  Pożarnej  Rafała  Mrowińskiego. 

Następnie poinformowała, że z dniem 27 stycznia 2022 roku nowym Komendantem Państwowej 

Straży Pożarnej w Pile został powołany Pan Jarosław Kołak, który był dotychczas Komendantem 

Państwowej Straży Pożarnej w Złotowie. Pani Burmistrz planuje w przyszłym tygodniu spotkać się 

z  nowym  Komendantem  i  omówić  dalszą  współpracę  Państwowej  Straży  Pożarnej  z  Gminą 

Wyrzysk.  Tego samego dnia  mówczyni  uczestniczyła,  także  w podsumowaniu  organizacji  ferii, 

które przeprowadzało to Koło Gospodyń Wiejskiej  w Dobrzyniewie.  Jest  to  młoda organizacja, 

która bardzo dobrze działa na rzecz swoich mieszkańców. 

Radny  Stefan  Wełniak zabierając  głos,  zwrócił  się  do  Pani  burmistrz.  Powiedział,  że  

w  przedstawionym  sprawozdaniu  mówi  ona  o  odbytych  spotkaniach,  o  których  informacje 

umieszcza, także na Facebooku. Brakuje mu jednak w tym informacji o zarządzeniach Burmistrza 

wydanych  w  okresie  międzysesyjnym,  czy  informacji  dotyczących  wydatkowania  pieniędzy, 

zabezpieczonych w budżecie Gminy Wyrzysk na poszczególne inwestycje. W związku z pandemią, 

w ubiegłym roku podczas sesji, za wyjątkiem jednej, nieobecni byli sołtysi.  W budżecie Gminy 

Wyrzysk były zabezpieczone środki na działalność Rady Miejskiej i sołtysów. Nie wiadomo, ile 

tych pieniędzy zostało i na co zostały przeznaczone. Nie wszyscy sprawdzają Biuletyn Informacji 
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Publicznej.  Radny  Wełniak  nie  wiedział  też  o  naborze  na  stanowisko  Kierownika  Jednostki 

Gospodarki Komunalnej w Wyrzysku, ponieważ nie wspomniano o tym podczas sesji. Mówca prosi 

o bardziej szczegółowe sprawozdania Burmistrza z działalności międzysesyjnej.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że jest zdumiona tym, iż radny Wełniak 

nie wie jak rozliczane są finanse gminne. Każde zmiany związane z finansami są omawiane na 

poszczególnych sesjach. Jeśli dokonywane są zmiany w zakresie paragrafów, rozdziałów i działów 

to radni nad tymi zmianami głosują lub wydawane są zarządzenia Burmistrza odnośnie zmian  

w budżecie. Wszystkie zmiany są publikowane lub przegłosowywane podczas sesji. Mówczyni jest 

zdziwiona, że radny nie wie o dokonywanych zmianach. W związku z tym, wnioskuje, iż nie czyta 

on materiałów oraz nie wie za czym głosuje. Następnie Pani Burmistrz dodała, że nie ma żadnego 

dokumentu,  który  by  określał  jak  ma  wyglądać  sprawozdanie  z  działalności  międzysesyjnej 

Burmistrza.  Mówczyni  na  bieżąco  informuje  mieszkańców  o  wszelkich  podejmowanych 

działaniach poprzez media społecznościowe, co ma swoje odzwierciedlenie w sprawozdaniu. Są  

w nim zawarte  m.in.  informacje  dotyczące spotkań,  powoływania  i  odwoływania  kierowników. 

Gdyby  radny  Wełniak  uważnie  śledził  chociażby  Facebooka  Pani  Burmistrz,  na  którego  się 

powołuje, to wiedziałby kto zostaje odwołany lub powołany na stanowisko kierownicze. To także 

dotyczyło  Jednostki  Gospodarki  Komunalnej  w  Wyrzysku.  Natomiast  wszystkie  zarządzenia 

Burmistrz publikowane są w Biuletynie Informacji Publicznej. Jak włączy się stronę Urzędu to jest 

tam  zakładka  „BIP”.  Znajdują  się  tam  wszystkie  zarządzenia,  gdyż  są  one  podawane  do 

wiadomości publicznej. W związku z tym, mówczyni nie widzi potrzeby aby umieszczać je jeszcze 

w sprawozdaniu. 

Radny Stefan Wełniak powiedział, aby Pani Burmistrz nie traktowała Go w ten sposób, bo radny 

czyta  sprawozdania  i  zarządzenia.  Następnie  dodał,  że  nic  nie  stoi  na  przeszkodzie,  aby  Pani 

Burmistrz przygotowywała sprawozdanie z działalności międzysesyjnej do wiadomości radnych. 

Radny prosi, by następnym razem zrobić to w ten sposób. 

Bogusława Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska  zapytała  czy  radni  nie  otrzymali  sprawozdania? 

Następnie mówczyni dodała, że zaczyna odczuwać coraz bardziej atak na swoją osobę. Cokolwiek 

Pani Burmistrz by nie zrobiła to Pan radny Wełniak zawsze ma coś do powiedzenia, że jest zrobione 

źle.  Podsumowując,  mówczyni  powiedziała,  że  sprawozdanie  z  działalności  międzysesyjnej 

Burmistrza pisze Burmistrz i przedstawia zgodnie z tym, co czynił. Pani Burmistrz sama zdecyduje, 

co zostanie w nim zawarte, a będą to informacje, które nie są publikowane na stronie Urzędu. Jeśli 

radny Wełniak ma jakieś pytania, to zawsze może je zadać, co zresztą czyni bardzo często w formie 

interpelacji,  wniosków  i  zapytań,  którymi  zasypywani  są  pracownicy  Urzędu  Miejskiego  

w Wyrzysku.  Zawsze  zostaje  udzielona odpowiedź.  Oczywiście,  radny ma prawo składać  takie 
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pisma, ale w razie jakichkolwiek pytań może także przyjść do Urzędu, spotkać się z pracownikami 

i porozmawiać na dany temat. Pan Wełniak ma także możliwość spotkania się z Burmistrzem, ale 

z  tego  nie  korzysta.  Mówczyni  rozumie,  że  można  kogoś  nie  lubić,  ale  mimo  to  trzeba  się 

szanować. 

Sprawozdanie Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  stanowi  załącznik  nr  4

do protokołu. 

Informacja z wykonania uchwał Rady Miejskiej, stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Ad 6. Rozpatrzenie projektu uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2022r.;

Teresa Mikołajczak- Skarbnik poprosiła o wprowadzenie do projektu uchwały w sprawie zmian  

w  budżecie  Gminy  Wyrzysk  na  2022r.,  do  załącznika  nr  2,  w  dziale  600  w  rozdziale  60016 

przesunięcia środków pomiędzy paragrafem 4270 zakup usług remontowych i 4300 zakup usług 

pozostałych w kwocie 50.000,00 zł.  Są to środki, które przesuwa się w celu zabezpieczenia, na 

wypadek  ewentualnych  większych  wydatków  związanych  z  zimowym  utrzymaniem  dróg. 

Natomiast druga zmiana, w dziale 900, rozdział 90004 utrzymanie zieleni w miastach i gminach, 

polega na przesunięciu z paragrafu 4210 zakup materiałów i wyposażenia kwoty 10.500,00 zł na 

paragraf  4300  zakup  usług  pozostałych  w  celu  zabezpieczenia  środków  na  usunięcie  drzew  

z  nieruchomości  stanowiących  własność  Gminy  Wyrzysk.  Te  dwie  zmiany  powodują,  również 

zmianę w uzasadnieniu do projektu uchwały, ale nie wypływają na wysokość środków w danym 

rozdziale,  ani  w  dziale  klasyfikacji  budżetowych.  Po  zmianach,  plan  dochodów  i  wydatków 

również nie ulega zmianie. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy zaproponowana autopoprawka jest zrozumiała. 

Nie zgłoszono żadnych uwag.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 25 stycznia 2022 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie wprowadzenia autopoprawki do projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2022 r.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
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ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Stefan Tomasz Wełniak

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie wprowadzenia kolejnej autopoprawki do 

projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2022 rok. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Stefan Tomasz Wełniak

Przewodniczący obrad zarządził  głosowanie w sprawie zmian w budżecie  Gminy Wyrzysk na  

2022 r. wraz z autopoprawkami.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15 radnych  –  14 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLIV/441/2022,

która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 

2022-2030; 

Teresa  Mikołajczak  –  Skarbnik  Gminy  wyjaśniła,  że  autopoprawka  do  Wieloletniej  Prognozy 

Finansowej  Gminy  Wyrzyska  na  lata  2022-2030  została  już  wcześniej  przedstawiona  podczas 

wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku. W związku z tym, zapytała czy jest 

konieczność powtórnego jej omówienia?

Przewodniczący obrad powiedział, że w związku z brakiem uwag nie ma potrzeby

Radny Stefan Wełniak dodał, że w załączniku nr 2 Wykaz przedsięwzięć do WPF dokonano zmiany 

w przedsięwzięciu majątkowym poz.  1.3.2.1  Budowa drogi  gminnej  w Konstantynowie.  Łączne 

nakłady finansowe nie ulegają zmianie i są w wysokości 825.000,00 zł. Po zmianie wprowadzono 

limit  wydatków na  2022 rok w kwocie  20.000,00 zł.  Zmniejszono limit  na rok 2025 o kwotę 

20.000,00 zł i wynosi on 780.000,00 zł. Limit zobowiązań wynosi 800.000,00 zł. Radny zapytał, 

gdzie po zmianach podziało się 5.000,00 zł? Chciałby, aby Pani Skarbnik mu to wytłumaczyła.

Teresa  Mikołajczak  –  Skarbnik  Gminy  wyjaśniła,  że  zadanie  to  realizowane  jest  w  okresie  

2016-2025. Przesuwa się z roku 2025 20.000,00 zł  do roku bieżącego. W związku z tym limit  

zobowiązań pozostaje w kwocie 800.000,00 zł, a łączne nakłady wynoszą 825.000,00 zł. Mówczyni 

powiedziała, że wszystko jest w porządku.

Radny Stefan Wełniak powiedział, że w dalszym ciągu uważa, że coś się nie zgadza.

Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy ponownie wyjaśniła na czym polegają zmiany. Dodała, że do 

2022  roku  zostały  już  poniesione  wydatki,  w  związku  z  czym  występuje  różnica  pomiędzy 

łącznymi nakładami finansowymi, a limitem zobowiązań. 

Radny Stefan Wełniak twierdzi, że w dalszym ciągu Go to nie przekonuje. W przyszłym tygodniu 

odwiedzi w pracy Panią Skarbnik, aby mu to dokładnie wytłumaczyła.

Teresa  Mikołajczak  –  Skarbnik  Gminy powiedziała,  że  chętnie  przedstawi  radnemu  na  czym 

polegają zmiany.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 25 stycznia 2022 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie wprowadzenia autopoprawki do projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na 

lata 2022 - 2030. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
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ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Stefan Tomasz Wełniak

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały zmieniającej uchwałę  

w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Wyrzysk  na  lata  2022-2030  wraz  

z autopoprawką;. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  14  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLIV/442/2022,

która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

3) sprostowania błędu pisarskiego w uchwale w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetu 

Gminy Wyrzysk 2021 roku, które nie wygasają z upływem roku budżetowego;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 25 stycznia 2022 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie sprostowania błędu pisarskiego w uchwale 

w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetu Gminy Wyrzysk 2021 roku, które nie wygasają  

z upływem roku budżetowego. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
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ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15 radnych  –  15 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLIV/443/2022,

która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

4) wyboru metody ustalenia wysokości  opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalenia stawki takiej opłaty;

Radny Piotr Banach powiedział, że po analizie sytuacji i burzliwych obradach podczas wspólnego 

posiedzenia  Komisji,  większość  radnych  zgodziła  się,  żeby  zaproponować  stawkę  za  odpady 

komunalne  w wysokości  34,00  zł  oraz  32,00 zł  dla  tych  osób,  które  posiadają  kompostownik. 

Takich osób jest w Gminie Wyrzysk 2 439 (stan na dzień 30 grudnia 2021 r.). Mając na uwadze 

wyższe  ceny  prądu,  gazu  oraz  innych  opłat,  a  także  nadwyżkę  budżetową,  większość  radnych 

podjęła działania by odciążyć budżety domowe mieszkańców Gminy. Stawka, która by bilansowała 

system to 37.50 zł oraz 35,50 zł. Na dzień dzisiejszy, z budżetu Gminy Wyrzysk do stawek 34,00 zł 

oraz 32,00 zł zostanie dołożone ponad 570.000,00 zł. Mówca uważa, że będzie to bardzo duża ulga. 

Ponadto, umowa została podpisana na 3 lata, z możliwością przedłużenia o rok. Zdaniem radnego, 

wskazane stawki będą możliwe do zaakceptowania przez mieszkańców.

Radny Stefan Wełniak dodał,  że  w analizie  na miesiąc listopad wskazano opłaty w wysokości  

37,50 zł oraz 35,50 zł. Następnie zapytał dlaczego już w grudniu nie podjęto decyzji w tej sprawie, 

aby powyższe stawki obowiązywały z dniem 1 stycznia br. Prawdopodobnie czekano na decyzje 

gmin sąsiednich. Radny zaznaczył, że nie zauważył, aby tamte gminy dokładały środki z budżetu. 

Stawki w poszczególnych gminach kształtują się następująco: Gmina Krajenka – 33,00 zł, Gmina 

Jastrowie – 33,00 zł, Gmina Nakło – 31,00 zł. Radny twierdzi, że pieniądze z budżetu Gminy są 

pieniędzmi podatników. Co więcej, uważa, iż przez częściowe finansowanie opłaty za odpady przez 

Gminę, nie będą realizowane zaplanowane zadania. Za te pieniądze można by wykonać oświetlenie 

albo drogi. Dodał, że przed podpisaniem umowy nie było na ten temat rozmowy z radnymi. Pan 

Wełniak uważa,  iż na niektórych rzeczach można było zaoszczędzić np. poprzez wprowadzenie 

odbioru niektórych odpadów raz na miesiąc/kwartał. Radny ponowił postawione wcześniej pytanie.
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Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska jest zdumiona słowami radnego Stefana Wełniaka,  

w  których  wskazuje,  że  na  temat  opłaty  za  odpady  komunalne  nie  było  dyskusji.  Ponadto,  

o  częstotliwości  odbioru  odpadów  komunalnych  decydowali  radni.  Mówczyni  dodała,  że  Pan 

Wełniak powinien wiedzieć nad czym głosuje. Określenie przez radnych częstotliwości nastąpiło  

w formie uchwały i regulaminu i było podstawą do ogłoszenia przetargu. Następnie Pani Burmistrz 

zapytała czy radny jest za tym, aby mieszkańcy płacili 37,50 zł i 35,50 zł ? Kolejno zadała pytania 

na jakiej podstawie twierdzi, że któraś z dróg nie będzie zrobiona kosztem sfinansowania części 

opłaty za odpady? Poprosiła o wskazanie konkretnej drogi, której rzekomo to dotyczy. Mówczyni 

dodała, że to radni zdecydują o przyjęciu zaproponowanych stawek z dołożeniem brakującej kwoty 

z budżetu Gminy Wyrzysk. Trzeba zabezpieczyć kwotę, która wynika z oferty przetargowej. To czy 

będzie  ona  niższa,  czy  wyższa  zależy  od  tego,  jaki  tonaż  odbiorca  odpadów  przyjmie  z  tego 

obszaru. W 2021 roku Gmina Wyrzysk miała nadwyżkę z realizacji gospodarki odpadami w kwocie 

powyżej 100.000,00 zł. Pani Burmistrz poprosiła, aby radny Wełniak nie mówił, że czegoś nie wie 

i  chce  jeszcze  dyskutować.  Mówczyni  uważa,  że  podana  propozycja  daje  Gminie  możliwość 

pomocy  mieszkańcom.  Na  pewno  nie  odbędzie  się  to  kosztem  inwestycji,  ponieważ  Gmina 

Wyrzysk korzysta  z  wszystkich  możliwych  dofinansowań.  Co  więcej,  trzecia  edycja  Polskiego 

Ładu będzie realizowana dopiero w kolejnym roku, albo jeszcze następnym. Żadna z dróg ujętych 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2022-2030 nie została wykreślona.

Radny Piotr Banach dopowiedział, że jego zdaniem zawarta w regulaminie częstotliwość odbioru 

wszystkich frakcji jest akceptowalna przez mieszkańców. Wszystkie frakcje są odbierane co 2-4 

tygodnie.  Tego  chcieli  mieszkańcy.  Ponadto,  Gmina  Wyrzysk  rozlicza  się  tonażowo,  więc  po 

pierwszym półroczu 2022 roku będzie wiadomo ile ton śmieci zebrano i wywieziono. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska  zabierając głos dodała,  że 28 sierpnia 2020 roku 

została  podjęta  uchwała  Nr  XXXV/232/2020  w  sprawie  szczegółowego  sposobu  i  zakresu 

świadczenia  usług  w zakresie  odbierania  odpadów komunalnych od właścicieli  nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę 

za gospodarowanie odpadami. Jest to dowód na to, że dyskusja na temat częstotliwości odbioru 

odpadów się odbyła. 

Radny Stefan Wełniak powiedział, że w Osieku nad Notecią powstał PSZOK, gdzie przyjmuje się 

różne  materiały,  ale  nie  ma  tam wagi.  Na  jakiej  podstawie  są  wyliczone  ilości  wywiezionych 

odpadów?  Następnie  dodał,  że  był  za  wyjściem  z  Międzygminnego  Związku  PRGOK.  Były 

sytuacje, że przyjeżdżał w połowie załadowany odpadami samochód, a te ilości były przypisywane 

Gminie Wyrzysk. Kiedyś podczas rozmów jeden z radnych zapytał jakie ilości metalu, plastiku itp. 
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poddaje się recyklingowi, ale do dziś nie otrzymano odpowiedzi. Radny chciałby znać szczegółowe 

informacje. 

Radny Leszek Matuszewski powiedział, że nie zgodzi się z jednym stwierdzeniem radnego Piotra 

Banacha.  Ludzie  nie  będą  zadowoleni  z  żadnej  podwyżki,  nie  cieszy  ich  nic,  co  drożeje. 

Niezależnie czy to będzie chleb, prąd, gaz czy śmieci. Tak jak wspomniała Pani Burmistrz, Gmina 

Wyrzysk posiada regulamin dotyczący częstotliwości odbioru odpadów komunalnych, do którego 

się  dostosowano.  Ogłoszono  przetarg  i  popisano  umowę.  Co  innego  można  było  zrobić  w  tej 

sytuacji? Ogłosić drugi przetarg, który być może zakończyłby się jeszcze wyższą stawką? Obecnie 

można się tylko cieszyć,  że gospodarka finansowa Gminy Wyrzysk pozwala na dofinansowanie 

tego systemu. Ma to na celu pomóc mieszkańcom. 

Radny  Piotr  Banach nawiązał  do  słów  radnego  Stefana  Wełniaka  odnośnie  ilości  plastiku,  że 

chodziło mu o ten okres, kiedy Gmina Wyrzysk należało do Związku Międzygminnego PRGOK. 

Radny Andrzej Głąb powiedział, że Gmina Wyrzysk ma naliczane koszty za odpady zależnie od 

tonażu, więc leży to w interesie wszystkich mieszkańców, aby produkować jak najmniej śmieci. 

Być może wtedy stawka będzie niższa.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 25 stycznia 2022 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie wyboru metody ustalenia wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15 radnych  –  14 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLIV/444/2022,

która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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O godz. 14:07 Przewodniczący obrad zarządził 10 minut przerwy.

W czasie przerwy salę obrad opuścił radny Krzysztof Bartkus i do końca obrad był nieobecny.

O godz. 14:17 wznowiono obrady.

5)  pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 

niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 25 stycznia 2022 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania 

odpadami  komunalnymi  z  dochodów  własnych  niepochodzących  z  pobranej  opłaty  za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Krzysztof Bernard Bartkus

W  obecności  14  radnych  –  13 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLIV/445/2022,

która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

6)  wyznaczenia  miejsca  do  prowadzenia  handlu  w piątki  i soboty  przez  rolników 

i ich domowników;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 25 stycznia 2022 r.

13



Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  wyznaczenia  miejsca  do  prowadzenia 

handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Krzysztof Bernard Bartkus

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLIV/446/2022,

która stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

7)  regulaminu  prowadzenia  handlu  w piątki  i  soboty  przez  rolników i  ich  domowników  

w wyznaczonym miejscu;

Radny Stefan Wełniak zapytał kto będzie pobierał opłaty w sobotę? Zazwyczaj robią to strażnicy, 

a jak to będzie wyglądało w tym przypadku?

Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy odpowiedziała, że rolnicy są zwolnieni z opłaty, tak jak to 

wynika z uchwały. Natomiast to, kto jest inkasentem wynika z innej uchwały – o opłacie targowej. 

Wskazano  w  niej,  że  inkasentem  jest  Jednostka  Gospodarki  Komunalnej  w  Wyrzysku,  która 

wyznacza pracownika.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 25 stycznia 2022 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie  regulaminu prowadzenia handlu w piątki 

i soboty przez rolników i ich domowników w wyznaczonym miejscu.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
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Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Krzysztof Bernard Bartkus

W  obecności  14 radnych  –  14 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLIV/447/2022,

która stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

8) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru Kosztowo – Północ;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 25 stycznia 2022 r.

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  stwierdzenia,  że  ustalenia  planu  nie 

naruszają  ustaleń  studium uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  gminy 

Wyrzysk, przyjętego uchwałą nr XXXVI/329/2013 Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia 29 listopada 

2013 roku, zmienionego uchwałą nr XL/329/2017 Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia 24 listopada 

2017 roku. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Krzysztof Bernard Bartkus

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  nieuwzględnienia  uwagi  pana  J.K. 

kwestionującej ustalenia dla „Folwarku” w miejscowości Kosztowo – wnoszącej o delegalizację 

„Folwarku”. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
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Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Krzysztof Bernard Bartkus

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  nieuwzględnienia  uwagi  pana  J.J. 

kwestionującej  ustalenia  dla  działek  oznaczonych  numerami  nr  136/33,  136/34,  136/35  w 

miejscowości Kosztowo – wykluczenie obszaru firmy ze „strefy ochrony zespołu folwarcznego”. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Krzysztof Bernard Bartkus

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  nieuwzględnienia  uwagi  pana  P.S. 

kwestionującej  ustalenia  dla  działki  oznaczonej  numerem  206  w  miejscowości  Kosztowo  – 

częściowego wydzielenia  terenu na  prowadzenie  działalności  gospodarczej  o  profilu  handlowo-

usługowo-produkcyjnym oraz  przeznaczenia  części  terenu  przy  drodze  (wzdłuż  pasa  drogi)  na 

budownictwo mieszkaniowe i zaplecze do hipoterapii. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Krzysztof Bernard Bartkus

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  nieuwzględnienia  uwagi  pana  K.P. 

kwestionującej  ustalenia  dla  działki  oznaczonej  numerem 146/30  w miejscowości  Kosztowo – 

zmianę  przeznaczenia  działki  nr  146/30  z  funkcji  zabudowy  zagrodowej  (4RM)  na  tereny 

zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej oraz zabudowy usługowej (MN/U). 
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W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Krzysztof Bernard Bartkus

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  nieuwzględnienia  uwagi  pani  H.K. 

kwestionującej  ustalenia  dla  terenu  P/U w miejscowości  Kosztowo –  zmiany  zapisu  §5  pkt  7 

projektu,  na  dodanie  regulacji  zezwalającej  na  lokalizację  inwestycji  dotyczących  recyklingu, 

składowania lub przetwarzania odpadów. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Krzysztof Bernard Bartkus

O godz. 13:32 salę obrad opuścił radny Włodzimierz Michalski.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie nieuwzględnienia uwagi państwa W.B., J.B. 

kwestionującej  ustalenia  dla  działek  oznaczonych  numerami  136/23  i  136/25  w  obrębie 

ewidencyjnym Kosztowo – „Wyznaczone tereny 5RM, 7MN/U, 8MN/U, 9MN/U nie pokrywają się 

z obszarami działek”, usunięcie błędu formalnego w § 7 ust. 5 projektu uchwały, weryfikację nr 

działki  oraz wyłączenie terenu ze „strefy ochrony zespołu folwarcznego” a  także na działce nr 

136/26 wyznaczenie drogi wewnętrznej  KDW określającej  prawo przejazdu i  przechodzenia do 

działek nr 136/25, 136/23 i 136/27. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
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Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan 
Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (2)
Krzysztof Bernard Bartkus, Włodzimierz Ireneusz Michalski

O godz. 13:33 na salę obrad wrócił radny Włodzimierz Michalski.

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  nieuwzględnienia  uwagi  pana  T.B. 

kwestionującej ustalenia dla działki oznaczonej numerem nr 262/2 w miejscowości Kosztowo – 

wykluczenie działki nr 262/2 ze „strefy ochrony zespołu folwarcznego”. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Krzysztof Bernard Bartkus

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  uwzględnienia  uwagi  pana  J.K. 

kwestionującej ustalenia dla działki oznaczonej numerem nr 136/27 w miejscowości Kosztowo – 

zmiany  przeznaczenia  działki  nr  136/27  z  funkcji  produkcyjno-usługowej  (P/U)  na  funkcję 

mieszkaniowo-usługową (MN/U). 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Krzysztof Bernard Bartkus
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Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  uwzględnienia  uwagi  pana  E.W. 

kwestionującej  ustalenia  dla  działki  oznaczonej  numerem nr  250  w miejscowości  Kosztowo – 

zakwalifikowania w projekcie całej działki nr 250 położonej w miejscowości Kosztowo do terenu 

oznaczonego symbolem MN/U. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Krzysztof Bernard Bartkus

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  nieuwzględnienia  uwagi  pani  H.K. 

kwestionującej  ustalenia  dla  terenu  P/U w miejscowości  Kosztowo –  zmiany  zapisu  §5  pkt  7 

projektu,  na  dodanie  regulacji  zezwalającej  na  lokalizację  inwestycji  dotyczących  recyklingu, 

składowania lub przetwarzania odpadów. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Krzysztof Bernard Bartkus

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  nieuwzględnienia  uwagi  pana  K.P. 

kwestionującej  ustalenia  dla  działki  oznaczonej  numerem 146/30  w miejscowości  Kosztowo – 

uzyskania zgody na przeznaczenie na cele nierolnicze i  nieleśne gruntów rolnych stanowiących 

użytki rolne klas I-III w celu zmiany przeznaczenia terenu dz. 146/30 z zabudowy zagrodowej (w 

projekcie MPZP symbol 4RM) na tereny zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej oraz zabudowy 

usługowej (symbol MN/U). 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
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ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Krzysztof Bernard Bartkus

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie uwzględnienia uwagi państwa S.S., G.S. 

kwestionującej  ustalenia  dla  działki  oznaczonej  numerem 146/29  w miejscowości  Kosztowo – 

zmiany  przeznaczenia  całego  terenu  obejmującego  dz.  146/29  z  zabudowy  mieszkaniowej 

jednorodzinnej oraz zabudowy usługowej (symbol MN/U) na zabudowę zagrodową (w projekcie 

MPZP symbol 4RM). 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Krzysztof Bernard Bartkus

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  uwzględnienia  uwagi  pani  K.J. 

kwestionującej  ustalenia  dla  działki  oznaczonej  numerem  170  w  miejscowości  Kosztowo  – 

wyznaczenia drogi publicznej w ciągu działki nr 170. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Krzysztof Bernard Bartkus
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Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia przedłożonego jako załącznik 3 do 

uchwały  rozstrzygnięcia  o  sposobie  realizacji,  zapisanych  w  planie,  inwestycji  z  zakresu 

infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy, oraz zasadach ich finansowania. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Krzysztof Bernard Bartkus

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego obszaru Kosztowo – Północ. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Krzysztof Bernard Bartkus

W  obecności  14 radnych  –  14 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLIV/448/2022,

która stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

9) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu w trybie bezprzetargowym na czas 

oznaczony do 3 lat z dotychczasowymi najemcami nieruchomości;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 25 stycznia 2022 r.
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Przewodniczący obrad zarządził  głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych 

umów najmu w trybie bezprzetargowym na czas oznaczony do 3 lat z dotychczasowymi najemcami 

nieruchomości.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Krzysztof Bernard Bartkus

W  obecności  14 radnych  –  14 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLIV449/2022,

która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

10)  Programu  współpracy  Gminy  Wyrzysk  z  organizacjami  pozarządowymi,  kościelnymi 

osobami  prawnymi  i  jednostkami  organizacyjnymi  oraz  stowarzyszeniami  jednostek 

samorządu  terytorialnego  działającymi  na  obszarze  Gminy  Wyrzysk  w  sferze  zadań 

publicznych na rok 2022;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 25 stycznia 2022 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie  w sprawie Programu współpracy Gminy Wyrzysk z 

organizacjami  pozarządowymi,  kościelnymi  osobami  prawnymi  i  jednostkami  organizacyjnymi 

oraz  stowarzyszeniami  jednostek  samorządu  terytorialnego  działającymi  na  obszarze  Gminy 

Wyrzysk w sferze zadań publicznych na rok 2022.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
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NIEOBECNI (1)
Krzysztof Bernard Bartkus

W  obecności  14 radnych  –  14  głosami „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLIV/450/2022,

która stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

11) zmiany Statutu Gminy Wyrzysk;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 25 stycznia 2022 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie zmiany Statutu Gminy Wyrzysk.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Krzysztof Bernard Bartkus

W  obecności  14 radnych  –  14 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLIV/451/2022,

która stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

12) zmieniająca w sprawie powołania stałych Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku;

Przewodniczący  Rady  –  Roman Łuka  zapytał  czy  radny  Leszek  Malczewski  wyraża  zgodę  na 

odwołanie z Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku?

Radny Leszek Malczewski wyraził zgodę.

Przewodniczący  Rady  –  Roman  Łuka  zapytał  czy  radny  Mateusz  Jaremko  wyraża  zgodę  na 

odwołanie z Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Wyrzysku?

Radny Mateusz Jaremko wyraził zgodę. 

Przewodniczący  Rady  –  Roman  Łuka  zapytał  czy  radny  Mateusz  Jaremko  wyraża  zgodę  na 

powołanie do Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku?

Radny Mateusz Jaremko wyraził zgodę. 
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Przewodniczący  Rady  –  Roman Łuka  zapytał  czy  radny  Leszek  Malczewski  wyraża  zgodę  na 

powołanie do Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  Rady Miejskiej w Wyrzysku?

Radny Leszek Malczewski wyraził zgodę.

Przewodniczący  Rady  –  Roman Łuka  zapytał  czy  radny  Leszek  Malczewski  wyraża  zgodę  na 

powołanie do  Komisji Skarg,Wniosków i Petycji  Rady Miejskiej w Wyrzysku?

Radny Leszek Malczewski wyraził zgodę.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 25 stycznia 2022 r.

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  odwołania  z  Komisji  Rewizynej  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku radnego Leszka Malczewskiego. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
 ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Krzysztof Bernard Bartkus

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie odwołania z Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Rady Miejskiej w Wyrzysku radnego Mateusza Jaremko. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
 ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Krzysztof Bernard Bartkus

Przewodniczący obrad zarządził  głosowanie w sprawie powołania do Komisji  Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Wyrzysku radnego Mateusza Jaremko.
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W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
 ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Krzysztof Bernard Bartkus

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie powołania do Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Rady Miejskiej w Wyrzysku radnego Leszka Malczewskiego. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
 ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Krzysztof Bernard Bartkus

O godz. 14:05 salę obrad opuścili radny Mateusz Jaremko i radna Beata Królik, która końca obrad 
była nieobecna.

Radny Stefan Wełniak powiedział, że Pan Leszek Malczewski był członkiem Komisji Rewizyjnej. 

Radny  Wełniak  jako  przewodniczący  Klubu  Radnych  „Zadbajmy  o  Gminę”  złożył  wniosek 

dotyczący kandydatury radnego Mateusza Jaremko na członka Komisji  Rewizyjnej.  Zgodnie ze 

Statutem Gminy Wyrzysk kluby radnych mają swoich przedstawicieli w tej Komisji. Po odejściu 

radnego Łukasza Napierały,  Klub Radnych „Zadbajmy o Gminę” w okresie od maja do chwili 

obecnej nie miał swojego przedstawiciela w ww. Komisji.  Mówca dodał, że radny Jaremko był 

członkiem jedynie  Komisji  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska,  gdzie  miesięczna  dieta  wynosiła 

1.288,38 zł.  Radny Wełniak  ma odczucie,  że  aby radny Leszek Malczewski  nie  był  stratny  to 

kandyduje  na  członka  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji.  Jako  członek  Komisji  Rewizyjnej 

otrzymywał dietę w wysokości 1.674,90 zł, więc przejmując jedynie stanowisko radnego Jaremko 

byłby stratny 386,52 zł. Pan Wełniak uważa, że generuje to dodatkowe koszty, rocznie w wysokości 

4.638,24 zł, a w skali dwóch lat 9.276,48 zł. Zdaniem radnego, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
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w trzyosobowym składzie działała bardzo dobrze o czym świadczy sprawozdanie z jej działalności 

za 2021 rok, więc nie widzi potrzeby zwiększania liczby członków Komisji.

Radny Leszek Matuszewski powiedział,  że  radny Leszek Malczewski  podczas  pracy w Komisji 

Rewizyjnej dał się poznać jako znakomity fachowiec w niektórych dziedzinach. W związku z tym 

będzie bardzo dużym wzmocnieniem dla Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, która ma bardzo dużo 

pracy. Poza tym, gdyby powołano członka do Komisji Rewizyjnej już na samym początku, to w tej 

chwili nie byłoby problemu ze zmianami. Członkowie Klubu Radnych „Zadbajmy o Gminę”, czyli 

radny Łukasz Napierała, radny Mateusz Jaremko, radna Beata Królik otrzymali propozycję, aby 

pracować  w  Komisji  Rewizyjnej.  Niestety  nikt  się  tego  nie  podjął.  Niniejsza  uchwała  została 

wywołana na wniosek Klubu Radnych „Zadbajmy o Gminę” i Komisja Rewizyjna się do niego 

przychyla. 

Radny  Włodzimierz  Michalski dodał,  że  wprowadzenie  radnego  Mateusza  Jaremko  do Komisji 

Rewizyjnej też generuje większe koszty, a czy jego obecność w niej coś zmieni? Nie wiadomo. 

O godz. 14:06 salę obrad opuścił radny Stefan Wełniak.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie powołania do Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji j Rady Miejskiej w Wyrzysku radnego Leszka Malczewskiego.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (11)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek 
Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell
NIEOBECNI (4)
Krzysztof Bernard Bartkus, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak

Większością głosów „za” Rada podjęła uchwałę Nr XLIV/452/2022, która stanowi załącznik nr 17 

do protokołu. 

13) przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku za 

2021 rok;

O godz. 14:07 na salę obrad wrócił radny Mateusz Jaremko.

Nie podjęto dyskusji. 
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Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 25 stycznia 2022 r.

O godz. 14:09 na salę obrad wrócił radny Stefan Wełniak.

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  sprawozdania  z  działalności 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku za 2021 rok.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (12)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 
Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, 
Ryszard Grzegorz Sell
PRZECIW (1)
Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (2)
Krzysztof Bernard Bartkus, Beata Królik

W  obecności  13 radnych  –  12 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLIV/453/2022,

która stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

14) przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej 

w Wyrzysku za 2021 rok;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 25 stycznia 2022 r.

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  sprawozdania  z  działalności 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Wyrzysku za 2021 rok.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 
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Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, 
Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (2)
Krzysztof Bernard Bartkus, Beata Królik

W  obecności  13 radnych  –  13 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLIV/454/2022,

która stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

15)  rozpatrzenia  petycji  w  sprawie  podjęcia  uchwał  umożliwiających  podjęcie  działań 

ratowniczych;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 25 stycznia 2022 r.

Przewodniczący obrad zarządził  głosowanie w sprawie rozpatrzenia petycji  w sprawie podjęcia 

uchwał umożliwiających podjęcie działań ratowniczych i uznanie jej za bezzasadną.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 
Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, 
Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (2)
Krzysztof Bernard Bartkus, Beata Królik

W  obecności  13 radnych  –  13 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLIV/455/2022,

która stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

16)  rozpatrzenia  skargi  mieszkańców  Jadwiżyna  na  działalność  Burmistrza  Wyrzyska  

w sprawie przejęcia działki drogowej;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 25 stycznia 2022 r.
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Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańców Jadwiżyna 

na  działalność  Burmistrza  Wyrzyska  w  sprawie  przejęcia  działki  drogowej  i  uznanie  jej  za 

bezzasadną. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (12)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 
Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 
Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, 
Ryszard Grzegorz Sell
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (2)
Krzysztof Bernard Bartkus, Beata Królik

W  obecności  13 radnych  –  12 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLIV/456/2022,

która stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Opinie komisji  Rady Miejskiej  w Wyrzysku dotyczące materiałów na  XLIV sesję Rady Miejskiej 

w Wyrzysku w dniu 27 stycznia 2022 r. stanowią załącznik nr 22 do protokołu.

Ad 7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Radnych o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

Radny  Ryszard  Sell powiedział,  że  jako  opiekun  Młodzieżowej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku,  

w dniu 11 stycznia br.  gościł  w Ministerstwie Edukacji  i  Nauki.  Gminę Wyrzysk spotkał duży 

zaszczyt, gdyż Przewodnicząca Młodzieżowej Rady Miejskiej w Wyrzysku poprzedniej kadencji – 

Aleksandra Bystrzycka została powołana decyzją Ministra Edukacji i Nauki – Pana Przemysława 

Czarnka do Rady VI kadencji. Jest to Rada 32-osobowa i z każdego województwa powoływane są 

dwie  osoby.  Z  województwa  wielkopolskiego  powołano  radnych  z  Wyrzyska  i  Wronek.  

W poprzedniej  kadencji  było  331  kandydatur,  czyli  około  10  osób  na  jedno  miejsce.  Podczas 

pierwszego spotkania,  radni obecnej kadencji  zostali  zobowiązani do wyrażenia opinii  odnośnie 

zdalnego nauczania, szczepień i używania telefonów komórkowych w szkołach. Gmina Wyrzysk 

już kiedyś miała swojego przedstawiciela w tej Radzie – Agatę Kędzior, ale Aleksandra Bystrzycka 

jest osobą bezpośrednio cały czas związana z Młodzieżową Radą. Następnie radny Ryszard Sell 

podziękował Pani Burmistrz za to, że udało się zdobyć dofinansowanie na teren rekreacyjny na  
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os. Kwiatowym w Wyrzysku. Radny złożył podziękowania w stronę Pani Burmistrz i pracownikom 

Urzędu  Miejskiego  w  Wyrzysku  za  szybkie  i  merytoryczne  działanie.  Kwota  uzyskanego 

dofinansowania  to  50.000,00  zł.  Mówca  podziękował  także  radnym,  którzy  uczestniczyli  

w otwarciu nowego placu zabaw na ww. osiedlu. 

Przewodniczący Rady – Roman Łuka powiedział, że ciężka praca radnego Ryszarda Sella na rzecz 

Młodzieżowej Rady Miejskiej w Wyrzysku przynosi oczekiwane efekty. W związku z tym mówca 

złożył gratulacje opiekunowi oraz za jego pośrednictwem radnej Młodzieżowej Rady – Aleksandrze 

Bystrzyckiej. 

Radny  Stefan  Wełniak  pogratulował  radnemu  Ryszardowi  Sellowi  za  sukcesów  związanych  

z działalnością  Młodzieżowej  Rady.  Następnie  mówca przedstawił  informacje dotyczące  swojej 

działalności  w okresie  międzysesyjnym.  Radny poinformował,  że  spotkał  się  z  Panem Piotrem 

Holcem  –  Przewodniczącym  Towarzystwa  Przyjaciół  Wyrzyska.  Na  budynku  byłego  sądu  

w  Wyrzysku  miał  znajdować  się  wizerunek  orła.  Przewodniczący  Towarzystwa  Przyjaciół 

Wyrzyska zasugerował,  że na budynkach sądów w Gminie Wągrowiec i  Gminie Chodzież jest 

wizerunek  orła.  Z  informacji  z  Archiwum  Berlińskiego  radny  Wełniak  dowiedział  się,  że  

w górnej części znajdował się wizerunek jelenia, czyli herbu Wyrzyska. Natomiast w dolnej części 

do  1939  roku  umieszczony  był  orzeł,  a  od  1939  roku  „gapa”  niemiecka.  Radny  jest  już  po 

rozmowach,  podczas  których  pytał  czy  przez  okres  okupacji  wizerunek  orła  znajdował  się  na 

budynkach w Wągrowcu i Chodzieży, ale nikt nie potrafił mu na to odpowiedzieć. Następnie radny 

Wełniak  wspomniał  o  mężczyźnie,  który  kiedyś  mieszkał  w Wyrzysku.  Był  to  Pan Jan  Topor. 

Najpierw był on więźniem w Górce Klasztornej, a później w Mauthausen. W Górce Klasztornej 

miał  On  zostać  rozstrzelany.  Został  trafiony,  ale  nie  ze  skutkiem  śmiertelnym.  W nocy,  przy 

zakopywaniu ciał wydostał się z dołu. Został złapany przez Niemców i umieszczony w obozie  

w  Mauthausen.  Później,  gdy  odzyskał  wolność,  wyrzeźbił  obóz  koncentracyjny.  Jego  córka 

przekazała tę rzeźbę do muzeum w Nakle nad Notecią. Radny rozmawiał na ten temat z dyrektorem 

muzeum, który powiedział, że jest to niemożliwe, aby przekazać ten eksponat do Wyrzyska. Pan 

Wełniak  rozmawiał  z  Panem Józefem Lewandowskim Wiceburmistrzem Łobżenicy,  aby rzeźbę 

przekazać  do  Górki  Klasztornej.  Pan  Lewandowski  zadeklarował,  że  będzie  prowadził  w  tej 

sprawie  dyskusje.  Obecnie  wyrzeźbiony  obóz  znajduje  się  w  piwnicy  muzeum  w  Nakle  nad 

Notecią, więc nikt nie może go obejrzeć i poznać jego historii. Pan Wełniak postara się coś zdziałać.

Przewodniczący Rady – Roman Łuka dodał, że zna tą historię i żył w bliskich relacjach z Panem 

Toporem, więc pamięta, gdy wykonywał On tę rzeźbę. Powstały nawet dwa egzemplarze – jeden 

w większym,  a  drugi  w mniejszym formacie.  Władze  Gminy  Wyrzysk,  już  od  wielu  kadencji 
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próbowały rozwiązać tą sprawę, niestety bezskutecznie. Mówca uważa, że radny Wełniak powinien 

w tej sprawie współpracować z władzami Gminy. 

Ad 8. Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządu Osiedli.

Roman Kowalski  –  sołtys  wsi  Gromadno nawiązał  do  odpowiedzi  Przewodniczącego  Rady  na 

pisemnie złożone pytanie ze strony sołtysów, dlaczego nie są zapraszani na sesje. Pan Łuka powołał 

się w niej  na obostrzenia sanitarne i zagrożenie związane z pandemią.  Sołtys Gromadna uważa 

jednak,  że  byłoby  to  zrozumiałe  w  przypadku,  gdyby  obostrzenia  w  całym  kraju  zakazywały 

spotkań i  umożliwiały sesje  jedynie  w formie online.  Sołtysi  czują  się  niechciani  i  wyłączeni  

z obrad Rady Miejskiej w Wyrzysku. Mówca ma nadzieję, że to spotkanie nie będzie pierwszym, 

a zarazem ostatnim, tak jak to miało miejsce w ubiegłym roku.

Przewodniczący Rady – Roman Łuka wyjaśnił, że Jego decyzja nie wynika z braku szacunku do 

sołtysów. Jest on zaniepokojony obecną sytuacją i ogromną liczbą zakażeń. Jeżeli sytuacja w Polsce 

będzie się poprawiać to sołtysi będą zapraszani na sesje Rady Miejskiej w Wyrzysku.

Ad 9. Wolne głosy.

Radny Stefan Wełniak zapytał Przewodniczącego Rady dlaczego wnioski i interpelacje, które składa 

nie  są  publikowane  w  Biuletynie  Informacji  Publicznej?  Kolejno  wskazał,  że  nie  otrzymał 

odpowiedzi w sprawie wyroku Sądu Administracyjnego w sprawie ul. Pod Czubatką oraz odnośnie 

wywozu śmieci za które Gmina Wyrzysk otrzymała zwrot pieniędzy. Mówca dodał, że chciałby 

poddać jeszcze głosowaniu dwa wnioski. Pierwszy dotyczy podwyżki uposażenia za działalność 

sołtysów do kwoty 400,00 zł. Uważa, że skoro radni zasłużyli na zwiększenie diet to należy to samo 

zrobić  w  przypadku  sołtysów.  Następny  z  wniosków  dotyczy  zwiększenia  do  maksimum 

ekwiwalentu  pieniężnego  dla  strażaków  za  godzinę  pracy  przy  wypadkach  i  zdarzeniach 

drogowych. Należy im się to za Ich ciężką pracę.

Przewodniczący  Rady  –  Roman  Łuka powiedział,  że  radny  złożył  za  pośrednictwem 

Przewodniczącego  Rady  interpelację  do  Pani  Burmistrz  i  z  tego,  co  mu  wiadomo,  otrzymał 

odpowiedź. 

Radca Prawny – Ireneusz Subczyński wyjaśnił, że to, co radny Wełniak przedstawił jako wnioski 

należy zakwalifikować jako inicjatywę uchwałodawczą. Cała procedura korzystania z tej inicjatywy 

wynika ze Statutu Gminy Wyrzysk. Umożliwia ona złożenie projektu uchwały,  który to zostaje 

poddany ww. procedurze. Natomiast poddanie pod głosowanie wniosków, które w rzeczywistości są 

inicjatywą uchwałodawczą mija się z celem. Następnie mówca przedstawił przepis art. 24  ust. 7 

ustawy o  samorządzie  gminnym,  który  dotyczy  publikacji  interpelacji  w  Biuletynie  Informacji 
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Publicznej.  Następnie  wskazał,  że  w  jednej  z  odpowiedzi  radnemu  zostało  wytłumaczone  jak 

rozróżnić interpelację, zapytanie i wniosek o udzielenie informacji. Co więcej,o charakterze pisma 

nie decyduje jego tytuł, tylko treść. Następnie Radca Prawny przytoczył przepis art. 24 ust. 2 ww. 

ustawy, gdzie wskazano, iż radny ma prawo dostępu do informacji.  Na podstawie art. 24 ust. 4 

wskazał, czym jest  interpelacja, jakich spraw powinna dotyczyć i  co zawierać w treści.  Mówca 

przedstawił, także czym jest zapytanie. Kolejno na przykładzie wyjaśnił, co może być interpelacją.

Radny Stefan Wełniak powiedział, że nie może się w tej kwestii zgodzić. Jeśli złożone pismo nie 

kwalifikuje się jako interpelacja, to osoby, które zajmują się sprawą powinny powiadomić radnego, 

że jest to wniosek o udzielenie informacji i obowiązuje dłuższy termin odpowiedzi. Uważa, że  

w ostatnim ze  złożonych  pism porusza  istotne  sprawy i  powinien  uzyskać  na  nie  odpowiedź  

w trybie interpelacji, a na pozostałe w późniejszym terminie, tak jak ma to miejsce w przypadku 

wniosku o udzielenie informacji. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska odpowiedziała, że na wszystkie interpelacje radny 

otrzymuje odpowiedź we wskazanych ustawowo terminach. Jeśli coś jest wnioskiem o udzielenie 

informacji  to Pan Wełniak także uzyskuje odpowiedź na poruszone kwestie.  Pani Burmistrz nie 

sądzi, że miała miejsce sytuacja, aby pozostawiono Jego pismo bez żadnej odpowiedzi. Następnie 

mówczyni  nawiązała  do sytuacji,  która  miała  miejsce  na  wspólnym posiedzeniu  Komisji,  czyli 

zaledwie  dwa  dni  temu.  Radny  poprosił  wtedy  o  kserokopię  decyzji  Sądu  w sprawie  ul.  Pod 

Czubatką, a dziś już mówi, że jej nie otrzymał, choć minęło tak niewiele czasu. Informacja zostanie 

przedstawiona Panu Wełniakowi w odpowiednim terminie. Natomiast jeśli na któreś z pism radny 

nie otrzymał odpowiedzi to  Pani Burmistrz prosi o wskazanie, aby mogła wyciągnąć konsekwencje 

wobec pracowników.  Czasami  radny przedkłada  pisma,  w których stawia  kilka  lub  kilkanaście 

pytań. Mimo to, wszyscy starają się pilnować aby otrzymał On na wszystko odpowiedź w terminie. 

Przygotowanie kompletu dokumentów wymaga jednak sporo czasu. Mówczyni wskazała, że jeśli 

Pan Wełniak chce niezwłocznie otrzymać informacje to powinien przyjść do Urzędu Miejskiego do 

odpowiedniego  pracownika  merytorycznego,  który  przedłoży  mu  odpowiedni  materiały.  Pani 

Burmistrz  dodała,  że  sporą  ilością  składanych  interpelacji  radny  dezorganizuje  pracę  Urzędu  

i jednostek podległych. 

O godz. 14:45 salę obrad opuścił radny Piotr Radwański i do końca obrad był nieobecny.

Radny Stefan Wełniak powiedział,  że podczas posiedzenia Komisji nie otrzymał odpowiedzi czy 

dostanie  kserokopię  wyroku  Sądu  ww.  sprawie  i  to  miał  na  myśli  mówiąc  wcześniej,  że  nie 

otrzymał odpowiedzi. 
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Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska odpowiedziała, że wszystkie wnioski, które składają 

radni są analizowane i pracownik przygotowuje na nie odpowiedź. 

Radny Piotr Banach wyjaśnił, iż był przewodniczącym obrad na wspólnym posiedzeniu Komisji. 

Zobowiązał  wtedy  Panią  Sekretarz,  o  ile  nie  narusza  to  przepisów  prawa,  aby  udostępniła 

kserokopie dokumentu, o którą radny Wełniak prosił. Jednak niech nie wymaga on, aby stało się to 

w ciągu dwóch dni, biorąc pod uwagę, iż był to czas przygotowań do sesji. 

Przewodniczący  Rady –  Roman Łuka zapytał  radnego Stefana  Wełniaka  jak  po  przedstawionej 

opinii  Radcy  Prawnego  odnośnie  inicjatywy  uchwałodawczej,  traktuje  On  swoje  wnioski? 

Następnie mówca wskazał, że w § 17 ppkt. 1 Statutu Gminy Wyrzysk podano, iż Rada oprócz 

uchwał  może  podejmować:  postawienia  proceduralne,  deklaracje,  oświadczenia,  apele,  opinie.  

W związku z tym, powinno się nieco w tej kwestii rozjaśnić. Zapytał radnego Stefana Wełniaka 

jakie obecnie jest Jego stanowisko?

Radny Stefan Wełniak powiedział, że złożył dwa wnioski i prosi, aby poddano je głosowaniu. 

Radca  Prawny  –  Ireneusz  Subczyński ponownie  wskazał  na  czym  polega  inicjatywa 

uchwałodawcza. Wyjaśnił, że przedstawienia projektu, który ma wpływ na budżet oraz całość planu 

finansowego,  a  w dodatku jest  pod nadzorem Pani  Burmistrz  jako  organu wykonawczego,  nie 

można traktować w dowolny sposób. Oprócz przepisu wskazanego przez Pana Przewodniczącego, 

pojęcie „wnioski” zawiera jeszcze tylko jeden przepis w Statucie Gminy Wyrzysk. Jest to § 34, 

który  mówi,  że  Przewodniczący  udziela  głosu  poza  kolejnością  w  sprawie  wniosków  natury 

formalnej,  w  szczególności  dotyczących:  stwierdzenia  quorum,  zmiany  porządku  obrad, 

ograniczenia  czasu  wystąpienia  dyskutantów,  zamknięcia  listy  mówców  lub  listy  kandydatów, 

zakończenia  dyskusji  i  podjęcia  uchwały,  zarządzenia  przerwy,  odesłania  projektu  uchwały  do 

komisji,  przeliczenia  głosów,  przestrzegania  procedury  obrad,  reasumpcji  głosowania.  Pod 

pojęciem „wnioski formalne” nie można rozumieć tego, co zaproponował radny Stefan Wełniak. 

Wnioski formalne poddaje się pod dyskusję po dopuszczeniu jednego głosu „za” i jednego głosu 

„przeciwko” wnioskowi, po czym poddaje się sprawę pod głosowanie. Radca prawna dodał, że  

z  treści  wypowiedzi  radnego wynika,  że chce On wystąpić  z  inicjatywą uchwałodawczą.  Rada 

zapewne pochyli się nad tą propozycją, ale musi ona spełniać określone wymogi dla rozstrzygania 

tych kwestii w formie uchwały. Taka uchwała musi spełniać wszelkie warunki formalne, co zostało 

określone w Statucie Gminy Wyrzysk. Na podstawie § 44 mówca wskazał, kto posiada inicjatywę 

uchwałodawczą. Takie projekty były już wcześniej procedowane.

Przewodniczący Rady – Roman Łuka ponownie zapytał radnego Stefana Wełniaka, czy w tej chwili 

rozumie jak prawidłowo powinna przebiegać cała procedura?

33



Radny Stefan Wełniak odpowiedział, że w dalszym ciągu chce poddać swoje wnioski głosowaniu. 

Wcześniej  nie  wskazano,  że  zostaną zabezpieczone środki  na dodatkowego członka w Komisji 

Skarg,  Wniosków  i  Petycji,  a  zostało  to  przyjęte.  To  dlaczego  nie  można  dziś  zdecydować  

o podwyżce dla sołtysów?

Przewodniczący  Rady  –  Roman Łuka wyjaśnił,  że  uchwała  zmieniająca   w sprawie  powołania 

stałych Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku została przygotowana zgodnie z procedurą. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska odpowiedziała, że rozumie troskę radnego Stefana 

Wełniaka o sołtysów i strażaków. Pokazuje On w ten sposób, że ani Pani Burmistrz, ani radni się 

Nimi nie zajmują oraz nie chcą dofinansować Ich działań. Mówczyni nawiązała do słów Radcy 

Prawnego, który wyjaśnił,  iż radny ma możliwość złożenia projektu uchwały w tych sprawach. 

Powinien on jednak wskazać potrzebę podjęcia tej uchwały oraz z jakich zadań ujętych w budżecie 

Gminy Wyrzysk należy zrezygnować, aby sfinansować Jego propozycje. To wnioskodawca ustala 

finansowanie zadań. Wtedy radni pochylą się nad takim projektem uchwały. 

Radny Stefan Wełniak powiedział,  że podczas posiedzenia Komisji jeden z radnych wskazał, że 

Gmina Wyrzysk ma nadwyżkę budżetową. 

Radny Ryszard Sell złożył wniosek formalny o zakończenie dyskusji, ponieważ uważa, iż zostało 

już przedstawione wiele argumentów w tej sprawie.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia wniosku formalnego złożonego 

przez radnego Ryszarda Sella w sprawie zakończenia dyskusji. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (10)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Ryszard Janusz 
Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek 
Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Ryszard Grzegorz Sell
PRZECIW (1)
Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (4)
Krzysztof Bernard Bartkus, Andrzej Janusz Głąb, Beata Królik, Piotr Wiesław Radwański

Przewodniczący obrad  zamknął  dyskusję  w tym punkcie  i  przypomniał  radnemu Wełniakowi,  

o tym, że posiada on inicjatywę uchwałodawczą.
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Ad 10. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie  15:05 Przewodniczący Rady 

zamknął XLIV sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół  sporządzono  w  jednym  egzemplarzu,  na  podstawie  transmisji  obrad  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku, archiwizowanej w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Wyrzysku. 

Protokół sporządziła:
Patrycja Lewandowska
podinsp. ds. obsługi rady gminy
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